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PREGÓ FESTA MAJOR EL PRAT 2024:  100 ANYS DEL BARRI DE LA BARCELONETA  
 

OLGA PARETAS 

Bona nit a tothom! 

Soc l’Olga, us parlo en nom de l’Associació de Veïns de La Barceloneta. 

Quan ens van dir de fer el pregó de Festa Major ens vam posar molt contents, però després ens vam 
posar nerviosos perquè estem acostumats al barri que som unes 500 persones i això és una cosa molt 
grossa!  

És un honor i una responsabilitat estar aquí i també és un orgull parlar des d’aquest balcó. La veritat 
és que impressiona veure-us a tots!   

Volem aprofitar, ja que estem aquí, per donar a conèixer més el nostre barri, la Barceloneta fa 100 
anys! 100 anys d’històries, 100 anys d’anècdotes, 100 anys de sortir a prendre la fresca, i sobretot 100 
anys de veïns i veïnes! 

Per això farem un pregó que sigui realment especial i diferent, un pregó que no es limiti a les paraules 
d’una sola persona, sinó que obri un espai perquè la veu del veïnat pugui ser escoltada. Volem que 
aquest esdeveniment sigui un reflex de la diversitat i riquesa del nostre barri, on les diverses 
generacions que en formen part puguin expressar les seves experiències, records i esperances.  

És una oportunitat per reconèixer i celebrar la història comuna que ens uneix, alhora que donem 
protagonisme a totes les veus que conformen la nostra comunitat. 

El pregó és l’inici de la festa gran, de la nostra Festa Major! Una celebració especial per a la ciutat! I 
tenim ganes de FESTA! 

No patiu que el pregó el farem curt! 

Comencem! 

 

LLUÏSA KLAUS 
Bon vespre!!! 

Jo soc la Lluïsa. 
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Soc filla del Prat, vaig néixer al carrer Sant Joaquim, però amb 9 mesos vaig arribar a la Barceloneta i 
fins avui. Soc la veïna que porta més anys viscuts a la Barceloneta del Prat, 91 anys i qui m’havia de dir 
que faria un pregó de  Festa Major! 

La Barceloneta que jo he conegut ha canviat molt, i m’agrada! Però també m’agradava el barri d’abans! 
Podies passar hores al carrer i tots ens coneixíem! 

Ara, però estem més connectats, amb això del guifi, facebooc, guasap, instagram, tiktak, i no sé què 
més! Jo de tot això no en sé gaire... però tenim un grup de guasap que es diu Gent del barri que és 
molt actiu, potser massa! 

Però... Tornem enrere! Abans teníem un autobús per anar al Prat, perquè així ho dèiem i encara avui 
continuem dient que anem al Prat! 

Anem al Prat perquè som del Prat! 

 

JOAN MONTANÉ 
Hola, soc el Joan i tinc gairebé 70 anys! No us enganyaré, he viscut set dècades plenes d’aventures, 
històries i, sobretot, molts canvis. 

Tot i haver nascut al Prat, molt a prop d’aquí a la clínica del doctor Soler, vaig arribar al barri als anys 
90 gràcies a un amic, l'Agustí, que era nascut aquí i m'ho va explicar tot de cap a peus. Malauradament, 
ell ja no hi és. Però aquí estic jo per fer-vos cinc cèntims. 

El meu amic em deia que abans, el centre del poble quedava més lluny que la lluna. Tot eren camps 
des de l’avinguda Montserrat fins a la Barceloneta! Però no patiu, que no vivien com Robinson Crusoe. 
Al barri hi havia de tot: un forn de pa que feia olor de cel, una carnisseria on les botifarres feien cua 
per sortir, una peixateria plena de peixos, dos colmados (que és el que ara en diem supermercats), 
una barberia on sortir guapo era obligatori, un munt de bars, sobretot que no faltin i molts altres 
comerços que feien que no els calgués anar al Prat ni per error. Ah, i això no és tot! També tenien 
molts avions i quan dic molts, vull dir MOOOOLTS. Passaven tan a prop que de vegades podies llegir la 
marca dels pneumàtics. 

Anys després, el barri va estar a punt de desaparèixer per culpa d’una ampliació de l’aeroport. Va ser 
un moment de pànic total! Però gràcies a uns quants veïns amb ganes de lluita (i pot ser amb alguna 
capa amagada), es va crear l’associació de veïns i varen salvar el barri! Superherois? Potser sí. 

Durant la Festa Major, això si s’havien de desplaçar. Eren uns dies tan intensos que si tinguessin un 
comptador de passos, sortiria fum. L’envelat i els “cavallitos” semblaven més lluny que una estrella 
fugaç, però ells hi anaven com valents. 

Ara tot està més a prop i fins i tot tenim les havaneres de Festa Major des de fa més de 40 anys! És la 
nostra manera de dir “Visca el barri” amb una mica de rom i molta alegria.  

Així que ja ho sabeu, esteu tots convidats! Amb el rom segur que sortireu més contents que un nen amb 
una piruleta gegant! 

 

XAVIER VIVES 
Soc en Xavier i vaig venir al Prat per amor i a la Barceloneta per convicció. Un petit GRAN barri. 
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Vaig sentir-me molt ben rebut des del primer moment i destacaria el paper integrador i dinamitzador 
de l'associació de veïns  

Ara que el barri fa 100 anys cal recordar el que som, el que hem estat i el que sempre voldrem ser... 
Un barri amb VALORS. Ens ajudem, ens fem costat i fem xarxa social i solidària. Ho vam ben demostrar 
amb la pandèmia com tothom recorda, aquells dies les nostres xarxes socials bullien de valent. 

Esteneu la mà per disfrutar i per ajudar, per compartir i per fer allò de que ens sentim orgullosos. Ser 
una comunitat que treballa durant tot l’any per millorar les coses malgrat les dificultats. 

Celebrem aquestes festes amb alegria i disbauxa, però sempre amb respecte. 

Gaudim de la germanor que ens caracteritza, sabent-nos segurs entre els nostres. 

Us animo que continuem lluitant per la qualitat de vida de les persones i del medi ambient que ens 
envolta …pel bé comú i per millorar …“el nostre lloc al Món”:  

"No a l´ampliació de l´aeroport, "Si a la Ricarda i als seus espais naturals"  

Ara us deixo amb els joves que ells hi posen moltes ganes en tot! Endavant, que la festa no pari! 

 

MARIONA FERRET 
Jo soc la Mariona i tinc 21 anys. Soc de la Barceloneta de tota la vida! 

Vaig néixer i créixer a la Barceloneta. Els nens i nenes del barri hem passat més hores al carrer que a 
casa, i les iaies del barri han estat com un grup de detectius privats vigilant cada pas que feia. Us podeu 
imaginar, no? Sortir a comprar el pa es converteix en una ruta d'entrevistes ràpides: "On vas?", "Amb 
qui estàs?", "Ja has dinat?" I no us penseu, que m'encanta que em saludin, però de vegades sembla 
que em facin un interrogatori! 

L'Associació de veïns, que l'any vinent arriba als cinquanta anys, són els que organitzen tot el que fan 
de la Barceloneta: les havaneres de la Festa Major, la foguera de Sant Joan, les festes de barri amb la 
revetlla, i les calçotades i castanyades populars que ningú es perd. 

Com a representant dels joves del barri, us puc dir que això de "fer barri" ho portem a la sang. Des de 
petits, hem gaudit de cada racó, de cada festa, de cada moment que ens ha regalat la Barceloneta. I si 
hi ha un record que sempre m'ha fet somriure, és aquell moment màgic de l'entrega de premis de les 
activitats: Pujar a l'escenari com si fos el podi dels Jocs Olímpics, rebre una medalla que lluïa com si 
fos d'or, i un Cacaolat que, en aquell moment, era el millor trofeu del món! I, si tenies sort, fins i tot 
aixecaves una copa! 

Però clar, els anys passen, i el Cacaolat ha donat pas a una cerveseta ben fresqueta (coses de fer-se 
gran!). Ara som nosaltres els encarregats de portar la barra de totes les festes del barri. I estic segura 
que ja ens coneixeu, perquè per la revetlla no hi ha qui falti!  

Així que, ens veiem a la següent festa, amb més ganes que mai de continuar fent barri i gaudint plegats 
de tot el que ens fa únics! 
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UNAI MARINA 
Hola pratencs, jo soc l'Unai, i visc al barri de La Barceloneta. 

La Barceloneta, és un barri petit i especial, i per això m'encanta! A La Barceloneta, tothom es coneix. 
Es com una gran família on, tant si ets gran com petit, sempre trobes algú amb qui parlar o per jugar. 

Quan surto al carrer, hi ha algú que em saluda o em pregunta com estic. És una sensació que fa que el 
meu barri sembli encara més bonic, perquè mai tinc la sensació d'estar sol. 

El que més m’agrada de viure al meu barri és poder quedar amb amics i amigues per jugar. Ens trobem 
al parc o als carrers, on també hi ha els avis i les iaies que ens miren mentre juguem, i els pares i les 
mares que xerren entre ells. 

El millor de tot és que tothom es coneix i ens ajudem uns als  altres. 

Quan sigui gran, m'imagino vivint a la Barceloneta! 

 

OLGA PARETAS 
Com heu pogut veure la gent de la Barceloneta som molt de La Barceloneta, però també hem de dir 
que la gent del Prat també som molt del Prat! Ens uneix una cosa TOTS SOM POTABLAVES! 

Amb la celebració del centenari hem adoptat una frase del Prat i l’hem feta nostra. La Barceloneta el 
meu lloc al Prat i ara volem afegir El Prat el meu lloc al món! 

Ja per acabar us volem dir que us feu vostres els carrers i que gaudiu de la Festa major! i... Gràcies per 
acollir-nos i per permetre'ns ser part d'aquesta meravellosa celebració.  

VISCA LA BARCELONETA, VISCA EL PRAT I VISCA LA FESTA MAJOR! 
 

 


